
Ajuntament de Porreres

ACTA PLE ORDINARI DE 24 DE GENER DE 2022

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ:  
- Caràcter: ordinària 
- Núm. 1/2022
- Data: 24 de gener de 2022
- Horari: de 20:00 a 21.10 hores.
- Lloc: Ajuntament de Porreres
- Regidors/es assistents: Francisca Mora Veny, batlessa (El Pi); Jaume Martorell Mesquida (El Pi);  

Miquela Bordoy Obrador (El Pi); Gaspar Mora Mulet (El Pi); Antoni Sastre Vanrell (El Pi); Maria  
Antònia  Veny Serra (El  Pi);  Maria Rosa Juan Moll  (MES);  Sebastià  Lliteres  Lliteres  (MES);  
Bartomeu Garí Salleras (MES); Maria Agnès Sampol Sabater (PP); Joan Obrador Gornals (PP); 
Teresa Julià Julià (PP); Miquel Àngel Veny Mestre (PSOE).

- Secretaria - Intervenció: Maria del Mar Estarellas Pascual

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

A l'hora a dalt assenyalada es reuneixen els Srs./es Regidors/es que s'indiquen a dalt presidits per la 
Batlia i assistits per la Secretaria de la corporació, amb la finalitat de dur a terme la sessió que havia  
estat convocada pel dia d'avui. Comprovada l'existència del quòrum que exigeix la Llei, s'ordena el 
començament de la sessió amb l'ordre del dia indicat.

PRIMER. ESTUDI I APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

En compliment del que disposa l'art. 97.2 de la Llei 2012006, de 15 de desembre, municipal i de règim 
local de les Illes Balears, la batlia demana si algun membre de la corporació vol formular qualque  
comentari a l'acta de la darrera sessió anterior. Finalment, se sotmet a votació i s'aprova per unanimitat 
l'acta del Ple núm. 8/2021 de 22 de novembre de 2022.  

SEGON. ADJUDICAR EL CONTRACTE D’OBRES DE RENOVACIÓ DEL CARRER SALA

La Sra. batlessa explica que el ple ja va aprovar els plecs de condicions tècniques i administratives per  
dur a terme l'obra del carrer Sala que consistirà en la separació d'aigües residuals i pluvials, la millora  
de les voravies i paviment. La placeta santa Catalina Tomàs queda fora. L'import del contracte és de 
504.876,74 € (iva inclòs). La mesa de contractació proposa adjudicar a Vitrac Obra Pública per import  
de 499.821,94 euros. Es varen presentar dues empreses, però una de les dues no va poder justificar la  
baixa temerària.

La Sra. Maria Rosa Juan, regidora Més per Porreres, demana quan es preveu començar les obres. La  
Sra. batlessa contesta que serà pel mes de març per evitar coincidir amb les obres del Centre de Dia,  
que ja hauran finalitzat l'ocupació de via pública. El Sr. Martorell afegeix que es començaran les obres 
de baix cap a dalt, es farà per fases. L'empresa presentarà un pla per regular la circulació. La darrera  
fase serà la d'alt, on es fa l'obra de la residència. La Sra. batlessa diu que es comunicaran als veïnats  
les restriccions de circulació.

Finalitzat el debat, vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de 13 de gener de 2022,  
s'aprova per unanimitat el següent acord:
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Ajuntament de Porreres

«Mitjançant acord de Ple de 27 de setembre de 2021 es va aprovar el projecte i el contracte d’obres per  
a  l’execució del Projecte de Renovació del carrer d’En Sala, mitjançant procediment obert simplificat, 
millor oferta qualitat-preu, diversos criteris d’adjudicació, tramitació ordinària, per un pressupost base 
de licitació IVA inclòs de 504.876,74 €. El projecte, amb núm. de visat 2020/02420/01, de 22 de juliol  
de 2020, es troba subscrit per l’Enginyer de Camins, Canals i Ports, Sr. Mateu Estrany, Col·legiat 
9522.  

Al procediment de licitació es varen presentar dues ofertes. L’empresa Excavaciones y Construcciones 
Briscar SL no va justificar l’oferta econòmica presentada segons l’informe emès el 5 de novembre de 
2021, per l’ECPC núm. col·legiat 9522. Per la qual cosa, la mesa de contractació proposa adjudicar el 
contracte a l’empresa amb CIF B57207714 -VITRAC OBRA PÚBLICA S.L.  

Atès que ha presentat l’aval i la resta de documentació preceptiva, d’acord amb el que disposa la  
disposició addicional segona, el Ple aprova per unanimitat el següent:  

1. Adjudicar el contracte de renovació del carrer Sala en les condicions que figuren en la seva  oferta i  
les que es detallen en els plecs de clàusules administratives particulars i de prescripcions  tècniques a  
l’empresa amb CIF B57207714 -VITRAC OBRA PÚBLICA S.L per import  total   de 499.821,94 
euros (21% IVA inclòs).  
2. Disposar la despesa corresponent a la partida 2021/01/1532/61903/0.  
3. Publicar anunci d'adjudicació i la formalització en el perfil de contractant en termini no superior  a  
quinze dies després de la perfecció del contracte i amb el contingut contemplat en l'annex III  de la  
Llei 9/2017 de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic.  
4. Designar com a responsable del contracte al regidor d’urbanisme.  
5. Notificar l'adjudicació als licitadors que no han resultat adjudicataris i també a l’adjudicatari del  
contracte, convocant-lo per la formalització del contracte.  
6. Comunicar a les administracions competents.  

TERCER. ADJUDICACIÓ DEL SERVEI DE GESTIÓ DE LA PISCINA MUNICIPAL

La Sra. Batlessa diu que es retira de l’ordre del dia perquè no han presentat l’aval i no es pot aprovar.  
El Sr. Martorell diu que han tingut problemes amb la constitució de l’UTE i fer l’aval. Varen proposar 
començar pel març, si entreguen l’aval es farà un ple extraordinari. 

QUART.  ELECCIÓ CÀRREC JUTGE/SSA DE PAU TITULAR I SUPLENT

La Sra. batlessa diu que ha transcorregut el termini de quatre anys del darrer nomenament del càrrec 
del  jutge  de  pau  titular  i  suplent.  S'ha  fet  l'oferta  pública  perquè  es  pogués  presentar  qualsevol  
interessat i ho han sol·licitat el Sr. Nadal Rosselló com a jutge de pau titular i el Sr. Joan Sorell Mora, 
com a jutge suplent. Atès que no hi ha altres propostes, se seguiria com els darrers quatre anys. De 
moment aquesta figura es manté.

La Sra. Maria Rosa Juan, regidora de Més per Porreres, agraeix la tasca del Sr. Nadal Rosselló i del Sr.  
Joan Sorell, atès que és una tasca poc reconeguda que dóna més mals de caps que beneficis. És de  
justícia reconèixer aquesta tasca que està qüestionada per l'estat, i que creiem important per tradició i 
també per la tasca que desenvolupa. La Sra. batlessa diu que la tasca conciliadora és molt important 
abans d'anar  a  la  justícia  ordinària  i  és  molt  difícil  de  fer.  Ens sumem a aquest  reconeixement  i  
esperem que no s'elimini aquesta figura del jutge de pau perquè és molt necessària als pobles. La Sra. 
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Ajuntament de Porreres

Maria Agnès Sampol, regidora del Partit Popular, agraeix la feina que ha fet fins ara el Sr. Nadal i per 
l'interès de renovar aquest càrrec que és molt rellevant i necessari.

Finalitzat el debat, vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de 13 de gener de 2022,  
s'aprova per unanimitat el següent acord:

“La Sala de Govern del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears va nomenar Jutge de Pau  
(titular i substitut) del municipi de Porreres i per un termini de 4 anys, el 24 de gener de 2018 (publicat 
en el BOIB núm. 8 de febrer de 2018 als Srs. Nadal Rosselló Coll i Joan Sorell Mora.

S'ha dut a terme la convocatòria pública mitjançant edicte publicat en el BOIB núm. 166 de 2 de  
desembre de 2021 i també per bàndol publicat al tauler d'anuncis municipal i a la seu electrònica, amb 
el següent resultat: 
- mitjançant escrit núm. 2021-E-RC-2250, el Sr. Rosselló sol·licita optar al càrrec de Jutge de pau 

titular. 
- mitjançant escrit núm. 2022-E-RC-128, el Sr. Sorell Mora sol·licita optar al càrrec de Jutge de pau 

suplent. 

De conformitat amb els articles 22.2 p) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Bases del Règim Local, així  
com amb l'article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, dels Jutges de Pau, el Ple, a proposta de la 
Comissió informativa de 13 de gener de 2022, adopta per unanimitat el següent ACORD

PRIMER. Designar al Sr. Nadal Rosselló Coll amb DNI 41229395D, com a Jutge de Pau titular i el Sr. 
Juan Sorell, amb DNI 42963862 T, com a jutge de pau suplent.

SEGON. Donar trasllat del present acord al Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears perquè 
s'elevi a la Sala de Govern (article 101.3 de la Llei Orgànica 6/1985, d'1 de juliol, del Poder Judicial i  
article 7 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, dels Jutges de Paz)».

CINQUÈ. CONVENI CONSUM A CA TEVA

La Sra. batlessa explica que aquest conveni fa molts d'anys que es va signar any rere any per facilitar  
les reclamacions de consum i evitar que hagin d'anar a Palma a la Conselleria de Salut i Consum. La 
Sra. Cesca Roig va fer la formació per dur a terme aquestes reclamacions i donar informació. No té 
cap implicació econòmica. L'Ajuntament ha d'informar que es poden presentar aquí i de traslladar-ho a 
la conselleria, però no es fa cap informe, just es fa de correu.

La Sra. Maria Rosa Juan, regidora de Més per Porreres i la Sra. Maria Agnès  Sampol, regidora del 
Partit Popular, diuen que votaren a favor del conveni. A més, la Sra. Maria Agnès Sampol demana si 
hi ha molts de ciutadans que fa ús del programa i si ha augmentat des de la pandèmia. La Sra. batlessa  
contesa que ara no. Especialment, es varen fer reclamacions quan es va començar a introduir les noves 
tecnologies com telefonia mòbil o compres per internet. Ara ha baixat considerablement. Les entitats  
bancàries han posat un filtre important. N'hi ha, això no obstant, molt poques, quasi totes de telefonia 
mòbil. Crec que és rellevant donar aquesta facilitat.

Finalitzat el debat, vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de 13 de gener de 2022,  
s'aprova per unanimitat el següent acord:

“Atès que la Direcció General de Consum del Govern de les Illes Balears ha remès el model tipus de  
conveni de "Consum a ca teva", el qual s'ha de renovar per acomplir el que disposa la Llei 40/2015, 
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Ajuntament de Porreres

del Règim Jurídic del Sector Públic. El contingut del conveni és el mateix que hi ha vigent, adaptat a  
la situació actual.

De conformitat amb el que es disposa en els articles 47 i següents de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de  
Règim jurídic de les administracions públiques, el Ple a proposta de la Comissió Informativa de 13 de  
gener de 2022, adopta per unanimitat el següent ACORD

PRIMER. Aprovar el text definitiu del conveni de "Consum a ca teva" amb la Direcció General de 
Consum el qual s'adjunta.

SEGON. Autoritzar a la Sra. batlessa a la firma del Conveni.

TERCER. Notificar-ho a la Direcció General de Consum.

Annex. Conveni de col·laboració entre la Conselleria de Salut i Consum i l'Ajuntament de Porreres en  
matèria de consum, programa «Consum a ca teva»

Parts

Patricia Gómez Picard, consellera de Salut i Consum en virtut del Decret 10/2019, de 2 de juliol, de la  
presidenta de les Illes Balears, en nom i representació de la comunitat autònoma, en exercici de les 
facultats que li confereixen els articles 11c) i 80.4 de la Llei 3/2003, de 26 de març, de règim jurídic de  
l'Administració de la comunitat autònoma de les Illes Balears, i la Llei 7/2014, de 23 de juliol, de 
protecció de les persones consumidores i usuàries de les Illes Balears.

Francisca Mora Veny, batlessa de l'Ajuntament de Porreres (d'ara endavant l'Ajuntament) en virtut de 
nomenament de 15 de juny de 2019, en exercici de les facultats que li confereixen l'article 21 de la  
Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local, modificada per la Llei 27/2013, de 27  
de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l'Administració local.

Antecedents

1. L'article 51 de la Constitució espanyola disposa que els poders públics han de garantir la defensa 
dels consumidors i usuaris i protegir-ne els interessos econòmics legítims mitjançant procediments 
eficaços. La Direcció General de Consum de la Conselleria de Salut i Consum ha d'acomplir el 
mandat  constitucional,  en  especial  quan els  interessos  econòmics  legítims dels  consumidors  i  
usuaris  es  veuen  afectats  amb  caràcter  general.  Aquest  mandat  connecta  amb  la  funció  que 
l'administració pública té encomanada constitucionalment a l'article 103 de servir amb objectivitat  
els interessos generals.

2. D'altra banda, l'article 30.47 de la Llei orgànica 1/2007, de 28 de febrer, de reforma de l'Estatut  
d'autonomia de les Illes Balears, estableix que la comunitat autònoma té la competència exclusiva 
en matèria de defensa dels consumidors i usuaris, en el marc de les bases i l'ordenació de l'activitat  
econòmica general  i  en el  marc de les bases i  la  coordinació general  de la sanitat.  També té  
competència exclusiva en la regulació i el foment de les associacions de consumidors i usuaris i en 
la regulació dels procediments de mediació.

3. La Direcció General de Consum de la Conselleria de Salut i Consum exerceix competències, entre  
d'altres, en matèria de defensa dels drets de les persones consumidores i usuàries; informació i  
atenció  a  les  persones  consumidores  i  usuàries;  tramitació  i  mediació  de  les  reclamacions  i  
denúncies de consum, i resolució de les controvèrsies a través de l'arbitratge de consum.
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Ajuntament de Porreres

4. A més, l'article 91 de la Llei 7/2014, de 23 de juliol, de protecció de les persones consumidores i  
usuàries de les Illes Balears, estableix que el Govern de les Illes Balears dirigeix la política de  
defensa dels consumidors, exerceix la potestat reglamentària en la matèria i ha de promoure la 
col·laboració entre les administracions en la consecució dels objectius que fixa la Llei esmentada.  
Així mateix, l'apartat 2 de l'article esmentat estableix que a l'efecte de coordinar l'actuació de les  
diverses  administracions  públiques,  s'hi  poden  establir  acords  que  permetin  rendibilitzar  els 
recursos humans i materials.

5. L'article 94 de la Llei 7/2014 de protecció de les persones consumidores i usuàries de les Illes  
Balears regula la col·laboració interadministrativa, en especial de l'Administració autonòmica de  
consum amb els municipis.

6. L'article 55 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local, relatiu a les  
relacions  interadministratives,  estableix  que,  per  a  la  coordinació  i  eficàcia  administrativa 
efectives,  l'Administració General  de  l'Estat,  així  com les  administracions autonòmica i  local,  
d'acord amb el principi de lleialtat institucional, en les seves relacions recíproques, han de prestar 
en el seu àmbit la cooperació i assistència actives que les altres administracions puguin necessitar  
per al compliment eficaç de les seves tasques. D'altra banda, l'article 57 de la Llei 7/1985 regula la  
cooperació econòmica, tècnica i administrativa entre l'Administració local i les administracions de 
l'Estat i de les comunitats autònomes en assumptes d'interès comú, que s'ha de dur a terme amb 
caràcter voluntari, i poden tenir lloc mitjançant els convenis administratius que se subscriguin.

7. En el mateix sentit es recull a l'article 141.1.d) de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim jurídic  
del sector públic, que estableix que les administracions públiques han de prestar, en l'àmbit propi,  
l'assistència que les altres administracions puguin sol·licitar per a l'exercici eficaç de les seves  
competències.

8. L'article 25 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de bases del règim local, atribueix als ajuntaments la 
facultat de promoure les actuacions adequades per satisfer les necessitats de la comunitat veïnal, i 
l'article 29.2.v) de la Llei 20/2006 municipal i de règim local de les Illes Balears disposa que els 
municipis de les Illes Balears tenen en tot cas competències pròpies en matèria de regulació i  
gestió dels sistemes d'arbitratge de consum, informació i educació de les persones consumidores.

9. En  aquest  marc  de  col·laboració,  la  Conselleria  de  Salut  i  Consum i  l'Ajuntament,  tenen  la  
voluntat  d'unir  esforços  per  establir  una  via  de  col·laboració  àgil  i  eficaç  en  benefici  dels 
consumidors i usuaris, mitjançant l'organització d'actes divulgatius en matèria de consum i defensa  
dels consumidors i usuaris. Per això, les dues parts acorden subscriure aquest conveni, el qual té 
naturalesa administrativa i  es regula pel que disposen la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim 
jurídic  del  sector  públic,  i  l'article  78 de la  Llei  3/2003,  de 26 de març,  de  règim jurídic  de 
l'Administració de la comunitat autònoma de les Illes Balears.

Ambdues  parts  ens  reconeixem  mútuament  la  capacitat  legal  necessària  per  formalitzar  aquest 
conveni, d'acord amb les següents

Clàusules

Primera. Objecte del conveni

Aquest conveni té per objecte definir el marc de col·laboració entre la Conselleria de Salut i Consum i 
l'Ajuntament de Porreres, amb la finalitat de coordinar l'organització d'actes divulgatius en matèria de 
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Ajuntament de Porreres

consum i defensa dels consumidors i usuaris en el municipi de Porreres, i de facilitar la presentació de 
reclamacions de les persones consumidores i usuàries del municipi a les dependències municipals.

Segona. Compromisos específics
a) L'Ajuntament  ha  de  col·laborar  amb  la  Conselleria  de  Salut  i  Consum  en  la  recepció  de 

reclamacions de consum que presentin a les dependències municipals els seus residents, i les ha de 
traslladar a la Direcció General de Consum al més aviat possible. La Direcció General, una vegada 
que rebi les reclamacions, les ha de tramitar per ordre rigorós d'entrada en el Registre.

b) L'Ajuntament  es  compromet  a  facilitar  la  infraestructura  necessària  per  realitzar  els  actes 
divulgatius d'informació i formació, com ara els locals adequats per a la formació i divulgació  
presencial  i  per  videoconferència,  i  convocar-hi  els  residents  amb  antelació  suficient  quan 
organitzi actes divulgatius en el seu municipi.

c) La Direcció General de Consum de la Conselleria de Salut i Consum es compromet a posar a  
disposició  de  l'Ajuntament  els  monitors  i  conferenciants  especialistes  en  temes  de  consum i  
defensa dels consumidors que necessiti,  tot tenint  en compte les disponibilitats de la Direcció 
General. Per això, ambdues parts han d'elaborar de manera conjunta un calendari d'actes per dur a 
terme en el municipi de Porreres, que permeti aprofundir en les qüestions més rellevants per als 
consumidors.

Tercera. Obligacions econòmiques

Aquest conveni no suposa cap compromís de despesa per a les parts, les quals han de dur a terme els  
compromisos amb els recursos materials i personals de què disposen.

Quarta. Extinció del Conveni

Són causes d'extinció del conveni:
a) El transcurs del termini de vigència del conveni sense que se n'hagi acordat la pròrroga.
b) L'acord mutu de les parts.
c) L'incompliment dels compromisos assumits per les parts.
d) La impossibilitat sobrevinguda, legal o material, de poder dur a terme l'objecte del conveni sempre 

que no sigui imputable a qualsevol de les parts del conveni.
e) Per decisió judicial declaratòria de la nul·litat del conveni.

Cinquena. Comissió de seguiment

Es preveu l'existència d'una comissió de seguiment amb representació d'ambdues parts, formada per  
dos representants de la Conselleria de Salut i Consum i dos representants de l'Ajuntament, que s'han de 
reunir, si és necessari, amb l'objectiu de fer el seguiment i resoldre els possibles dubtes i controvèrsies.

Sisena. Vigència

Aquest conveni entra en vigor el dia que se signi i tindrà una durada de quatre anys. No obstant això, 
les parts poden acordar-ne expressament la pròrroga, de conformitat amb el que estableix l'article 49.h) 
de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim jurídic del sector públic, fins a quatre anys més.

Setena. Naturalesa i règim jurídic

Aquest conveni de col·laboració té naturalesa administrativa i es regula pel que disposen amb caràcter  
bàsic la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim jurídic del sector públic, i l'article 78 de la Llei 3/2003, 
de 26 de març, de règim jurídic de l'Administració de la comunitat autònoma de les Illes Balears.
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Ajuntament de Porreres

Com a mostra de conformitat, signam aquest conveni.

Palma en la data de la signatura electrònica

Per la Conselleria de Salut i Consum

Per l’Ajuntament de Porreres”

SISÈ.  ESTUDI  I  APROVACIÓ DEL CALENDARI DE PROVES ESPORTIVES D'ÀMBIT 
MUNICIPAL PEL 2022

La Sra. batlessa diu que al Consell de Mallorca es va fer un canvi normatiu per millorar l'organització 
de les activitats classificades de proves esportives que es duen a terme arreu de Mallorca per evitar 
duplicitats o que coincidissin proves esportives importants el mateix dia i evitar col·lapse circulatori  
quan afecten carreteres. Per això, el Consell  demana que es comuniqui a principi d'any les proves 
esportives que tenen recorregut per carreteres, però no les que es fan pel poble o per camins públics. 
No és una cosa tancada perquè si hi ha l'opció de fer una prova esportiva durant l'any que no s'hagués  
comunicat avui al Ple, es podria fer, tanmateix sí que demanen una previsió de les proves fixes de cada  
any. Aquestes són, la pujada a Monti-Sion i la mitja marató del mes de novembre i el mes d'abril la  
romeria a Monti-Sion.

La Sra. Maria Agnès Sampol, regidora del Partit  Popular, demana si durant l'any es poden fer les  
modificacions oportunes i es contesta que sí. També demana si s'han d'incloure les curses de bicicles i  
es contesta que totes van per camins públics i per dins el poble i no afecta Carreteres del Consell.

Finalitzat el debat, vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de 13 de gener de 2022,  
s'aprova per unanimitat el següent acord:

“D’acord amb el Reglament de desenvolupament, en matèria d’activitats no permanents de recorregut 
a l’àmbit de l’illa de Mallorca, de la Llei 7/2013, de 26 de novembre, de règim jurídic d’instal·lació, 
accés i exercici d’activitats a les Illes Balears, publicat en el BOIB núm. 87 de 2 de juliol de 2019 i les  
normes de funcionament de la Comissió de Cooperació en matèria d’Activitats No Permanents de  
Recorregut, els ajuntaments tenen com a obligació aprovar el calendari de proves esportives d’àmbit 
Municipal per al pròxim any i publicar-ho en la seva plana web institucional, així com les possibles  
actualitzacions i/o modificacions. 

Per tot això, el Ple acorda per unanimitat el següent acord: 

Primer: Aprovar el següent calendari de proves esportives d'àmbit municipal per l’any 2022: 

Data Mes Nom prova Lloc Modalitat Organitzador
06/11/2022Novembre Pujada A Monti Sion Porreres Atletisme (M) Aj. Porreres- Ca Porreres
13/11/2022Novembre Mitja Marató PorreresPorreres Atletisme (M) Aj. Porreres- Ca Porreres
24/04/2022Abril Pujada A Montision Porreres Romeries i MarxesAj. Porreres

Segon. Publicar aquest acord a la pàgina web municipal i comunicar-ho al Servei d’Activitats del  
Consell de Mallorca.”
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Ajuntament de Porreres

SETÈ. RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDITS

La Sra. batlessa explica que, com és habitual, al ple de gener, s'han de reconèixer les factures que s'han  
rebut a l'ajuntament dins el 2022, però són del 2021 per un import de 38.393,28 €.

La Sra. Maria Agnès Sampol, regidora del Partit Popular, demana informació d'una factura del 2020 
del Sr. Luis Baena per informe jurídic del servei de neteja per import de 228 €. La Sra.  Batlessa diu 
que  l'empresa  de  neteja  que  s'havia  contractat  va  declarar-se  en  concurs  de  creditors  i  les  dues 
treballadores varen haver de fer una reclamació davant el Tamib.

Finalitzat el debat, vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de 13 de gener de 2022,  
s'aprova per unanimitat el següent acord:

“L'article 60.2 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril,  estableix la possibilitat  del reconeixement  
d'obligacions corresponents a exercicis anteriors que, per qualsevol causa, no ho haguessin estat en  
aquell  al  qual  corresponien,  atribuint  al Ple de la Corporació tal  reconeixement.  Per la qual cosa,  
d’acord amb el principi d’exigibilitat dels crèdits, excepcionalment podran imputar-se al Pressupost en  
vigor, obligacions corresponents a exercicis anteriors, previ reconeixement d'aquestes.

La Legislació aplicable és la següent:
 Articles 163, 169.6, 173.5, 176 a 179 i 216.2 del Text Refós de la Llei Reguladora de les 

Hisendes Locals, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.
 Articles  25.1,  26.1,  58,  60.2  de  la  Llei  39/1988,  de  28  de  desembre,  Reguladora  de  les  

Hisendes Locals, desenvolupat per Reial decret 500/1990, de 20 d'abril

Per tot això, vist que la Comissió Informativa ha emès informe favorable a la sessió de 13 de gener de 
2022, de conformitat amb el que es disposa en l'article 60.2 del Reial decret 500/1990 i 216.2 TRLHL,  
el ple acorda: 

PRIMER.  Aprovar  el  reconeixement  dels  crèdits  següents  corresponents  a  exercicis  anteriors  per 
import de 38.393,28 €, els quals es relacionen al document adjunt, i aplicar al pressupost vigent, els  
corresponents crèdits i comunicar-ho a Tresoreria.

Núm. Reg. Data Reg. Descripció Núm. doc. Núm. fac. Data Fac. Import

000071 13/01/2022 Absis - Servei manteniment (4r trim.-21) B59383596
FAV-21300-
002491

31/12/2021 2.413,95

000072 13/01/2022 Bolero - Mocadors per pages (Reis) B57785420 1/3613 29/12/2021 39,60

000073 13/01/2022 Correus - Facturació desembre-21 A83052407 4003288537 31/12/2021 131,15

000074 13/01/2022 Galletes Rossellons - Coques per Serveis socials B42925511 3812/A121 31/12/2021 37,27

000075 13/01/2022 Juan C. Blanco (paperer.) - Material per oficines 37337010Y FC-01-0001202 20/12/2021 25,75

000076 13/01/2022 Mª Carmen Ramirez - Marcs de plata per centenaris 42974283W 019839 30/12/2021 326,00

000077 13/01/2022 Tres glops - Aigua per brigada B57927899 21A-17078 31/12/2021 15,29

000078 13/01/2022 Tres glops - Aigua per Serveis socials B57927899 21A-17077 31/12/2021 31,85

000079 13/01/2022 Tres glops - Aigua per l'Ajuntament B57927899 21A-17076 31/12/2021 86,63

000080 13/01/2022 Ultima Hora - Publicitat gestió municipal i festes A07242753 168635 31/12/2021 605,00

000126 13/01/2022 Luis Baena - Informe jurídic per servei de neteja 43210586A 1-2020 27/01/2020 228,00
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Ajuntament de Porreres

000116 13/01/2022 Fundació Amés - Reforç educatiu (des.-21) G57320012 263/21 31/12/2021 1.567,00

000117 13/01/2022 Newrest - Menús per servei a domicili (des.-21) A84329382 PMI112565 31/12/2021 1.834,56

000118 13/01/2022 Seguridad y limpieza - Material per a Serveis soc. A07058084 A21004966 23/12/2021 125,11

000109 13/01/2022 Bartomeu Simonet - Obra al Museu 43056548L 2021-45 21/10/2021 251,36

000110 13/01/2022 On line - Lloguer material de so Auditori B57132383 223 30/12/2021 1.391,50

000111 13/01/2022 Actuacions i festes - Actuacions Mercadet nadalenc B16642761 C/1050 31/12/2021 810,70

000112 13/01/2022 Antonio Mestre - Decoració carruatge i senalles 78214702M 207 31/12/2021 384,16

000113 13/01/2022 City clean - Material higiènic Escola Nova B07854508 361781 20/12/2021 285,75

000114 13/01/2022 Disbus - Servei d'autocar Verge de Monti-sion B16980336 3821CT0029 31/12/2021 1.144,00

000115 13/01/2022 Neteja i serveis Campos - Neteja aules Covid (12) B42727651 2100567 31/12/2021 3.048,06

000124 13/01/2022 Mian - Trofeus Escola de tennis 43161953S 21000861 31/12/2021 115,43

000125 13/01/2022 Revoc - Servei conserg., net. C. d'esports (des21) B57990574 2021/134 31/12/2021 2.987,60

000121 13/01/2022 Nou espectacles - Despeses de cancel·lació concert B06783302 133 31/12/2021 453,75

000122 13/01/2022 Papereria Nova pemi - Premi-val st. Roc 43088485D F6973 28/12/2021 40,00

000123 13/01/2022 Ribejara - Vols en globus Reis d'Orient B57943052 2.021.235 31/12/2021 750,00

000119 13/01/2022 Fundació Natura Parc - Recollida animals (des.-21) G57068603 944/21 31/12/2021 889,83

000120 13/01/2022 Mac - Recollida residus de construcció i demolició B57208878 02021011388 31/12/2021 32,47

000096 13/01/2022 Bar es Poltre - Consumicions policies (Nadal) 18227735M tiquet IV 31/12/2021 18,70

000097 13/01/2022 Bar es Poltre - Consumicions policies (Nadal) 18227735M tiquet V 23/12/2021 13,30

000098 13/01/2022 Bar es Poltre - Consumicions policies (Nadal) 18227735M tiquet VI 24/12/2021 13,50

000099 13/01/2022 Bar es Poltre - Consumicions policies (Nadal) 18227735M tiquet VII 30/12/2021 8,00

000100 13/01/2022 Cooperativa - Subm. Protecció civil i Cavallistes F07013592 2021/1/5584 31/12/2021 393,58

000101 13/01/2022 Sebastià Veny - Vigilància rural (desembre-21) 41524078Q 2021/50 31/12/2021 742,00

000081 13/01/2022 Aglomsa - Conglomerat asfàltic A07115934 410667 31/12/2021 87,36

000082 13/01/2022 BP Oil - Despesa benzina (des.-21) A28135846 2140189529 31/12/2021 896,68

000083 13/01/2022 City clean - Material higiènic Ajuntament B07854508 361779 20/12/2021 7,93

000084 13/01/2022 City clean - Material higiènic Poliesportiu B07854508 361089 09/12/2021 165,14

000085 13/01/2022 City clean - Material higiènic ses Forques B07854508 361780 20/12/2021 92,43

000086 13/01/2022 City clean - Servei d'estores Biblioteca B07854508 2007666 31/12/2021 18,43

000087 13/01/2022 City clean - Servei d'estores Poliesportiu B07854508 2007664 31/12/2021 66,07

000088 13/01/2022 City clean - Servei d'estores Serveis socials B07854508 2007665 31/12/2021 17,59

000089 13/01/2022 Estel - Servei neteja viària Lot I (des.-21) G07815905 68 31/12/2021 2.178,00

000090 13/01/2022 Estel - Servei neteja viària Lot II (des.-21) G07815905 69 31/12/2021 4.837,58

000091 13/01/2022 Esteve Barceló - Reparacions Escoleta 43048429L 114 20/12/2021 787,90

000092 13/01/2022 Germans Binimelis - Material per a brigada B07521560 2021/25/001232 31/12/2021 1.100,43

000093 13/01/2022 Germans Vaquer Asensio - Material per brigada B57922445 15/8694 31/12/2021 43,92

000094 13/01/2022 Neteges Sebastià - Dessembussament n'Hereveta 43004700J 210469 31/12/2021 145,20

000095 13/01/2022 Sifu baleares - Servei de jardineria (des.-21) B57103525 FV-BA21/00600 31/12/2021 3.439,26
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Ajuntament de Porreres

000107 13/01/2022 Bruper - Pintura per àrea de mobilitat A07166085 3462 31/12/2021 66,27

000108 13/01/2022 EMT - Targeta de transport ciutadana A07152515 555 31/12/2021 180,98

000102 13/01/2022 Bartomeu Tous - Assess. urban. + extres (des.-21) 37335779V 54 31/12/2021 1.189,85

000103 13/01/2022 Gràfiques Llopis - Còpia de planos A07125602 210931 31/12/2021 10,16

000104 13/01/2022 L'Escrivania - Reunió àrea d'urbanisme B57281859 T-49356 28/12/2021 99,20

000105 13/01/2022 Miquel Àngel Capó - Assessor. Urbanístic (des.-21) 43026413Z AP-121/2021 28/12/2021 802,71

000106 13/01/2022 Miquel À. Capó - Hores extres ass. urb. (jul.-des.) 43026413Z APEX-02/2021 28/12/2021 963,12

38.437,06

VUITÈ.  APROVACIÓ  PROVISIONAL  DE  LA  MODIFICACIÓ  PUNTUAL  NÚM.  5 
REDELIMITACIÓ I REORDENACIÓ DE L'ÀMBIT DE LA UE6. 

La Sra. Batlessa explica que aquest acord ja s’havia aprovat a un Ple anterior, però el Consell de 
Mallorca demana que es justifiqui que es tracta d’una aprovació provisional. Es tracta d’una errada 
material. 

La Sra. Maria Rosa Juan, regidora de Més per Porreres, demana si hi ha algun acord amb el Consell  
pel finançament. La Sra. Batlessa diu que sí que hi ha el compromís però que no es pot pressupostar 
fins que no estigui aprovat definitivament. 

Finalitzat el debat, vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de 13 de gener de 2022,  
s'aprova per unanimitat el següent acord:

“El Ple de l'Ajuntament de Porreres, a la sessió extraordinària de 29 de juny de 2020, va aprovar 
inicialment la "Modificació puntual núm. 5 de les NNSS per la redelimitació i reordenació de l'àmbit  
de la UE6" i la documentació gràfica annexa subscrita pel Gabinet d'Anàlisi Ambiental i Territorial el  
mes de maig de 2020 per modificar el traçat del tram de vial previst sense afectar a la sèquia de 
Banyeres i a una sínia catalogada (S004). Així mateix, es delimiten tres unitats d'actuacions.

L'expedient es va sotmetre al tràmit d'informació pública mitjançant edicte en el BOIB 189, edicte a  
premsa al diari Última Hora i al tauler d'anuncis electrònic municipal durant un termini de quaranta-
cinc dies hàbils, sense que s'hagin presentat al·legacions.

El 19 d'octubre de 2020 s'emet Resolució del president de la Comissió de Medi Ambient de les Illes  
Balears pel qual es formula l'informe ambiental estratègic, el qual conclou: "Primer. No subjectar a 
avaluació ambiental estratègica ordinària la Modificació Puntual núm.5 de les NS de planejament per  
a la redelimitació i reordenació de l'àmbit de la UE-6, Porreres, atès que es preveu que els efectes 
sobre el medi ambient seran positius, d'acord amb els criteris de l'annex V de la Llei 21/2013."

D'altra banda, la Comissió Insular d'Ordenació del Territori i Urbanisme de 27 de novembre de 2020  
va emetre l'informe de 13 de novembre de 2020 previst a l'art. 55.3 de la Llei 12/2017, fent constar  
diverses consideracions. Per aquest motiu, s'ha redactat un nou document de Memòria, documentació  
gràfica annexa i document de tractament d'informes per part del GAAT el mes de juliol de 2021.

El  Ple  de  l'Ajuntament  de  Porreres,  en  sessió  ordinària  de  26  de  juliol  de  2021 va  aprovar  per  
unanimitat el següent:  «Primer. Esmenar els documents de deficiències sol·licitats per la CIOTU de la  
modificació puntual  núm. 5 de les NNNSS de Porreres per a la redelimitació i reordenació de l'àmbit  
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Ajuntament de Porreres

de la UE 6.  Segon. Remetre la documentació al Consell de Mallorca.»  

Vist el requeriment dels serveis tècnics i jurídics d’urbanisme amb registre de sortida 39292/2021 de 
15/10/2021, el 25 de novembre es remet la documentació justificativa d’adveració de les deficiències i 
se sol·licita l’aprovació definitiva de la modificació puntual.  

El 5/1/2022 la Direcció Insular d'urbanisme comunica diverses deficiències de caràcter formal, entre 
elles, l'aprovació provisional de la documentació.  

Per tot això, vista la documentació tècnica subscrita pel Gaat el mes de novembre de 2021, el Ple, a 
proposta de la Comissió Informativa de 13 de gener de 2022, i de conformitat amb el que es disposa en 
els articles 22.2.c) i 47.2. ll) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, 
adopta per unanimitat i, amb la presencia de tots els regidors/es de la corporació el següent  acord:   

Primer. Aprovar provisionalment la modificació puntual núm. 5 de les NNSS de Porreres per a la 
redelimitació i reordenació de l'àmbit de la UE 6.  

Segon. Remetre la documentació al Consell de Mallorca i sol·licitar l'aprovació definitiva.»

NOVÈ.  DACIÓ  DE  COMPTE  DE  LA  MODIFICACIÓ  PUNTUAL  NÚMERO  6  NNSS 
RELATIVA  A  L’ELIMINACIÓ  DE  LA  PROHIBICIÓ  DE  L’ÚS  DE  FUSTERIA 
METÀL·LICA A LES QUALIFICACIONS CASC ANTIC II I INTENSIVA

La Sra. Batlessa explica que es dona compte de l’aprovació definitiva de la modificació núm. 6 de les  
NNSS. El Ple va aprovar l’acord de què es pugui usar fusteria metàl·lica al centre antic II intensiu i  
extensiu  i  al centre antic I, que es conservi fusteria de fusta. No hi ha hagut al·legacions durant  
l’exposició pública i no hi ha hagut cap impediment. 

Per tot això, es dona compte que la Comissió Insular d’Ordenació del Territori i Urbanisme, en sessió  
de dia 26 de novembre de 2021, ha pres l’acord següent: «Atès l’expedient relatiu a la modificació 
puntual número 6 de les Normes Subsidiàries de Porreres relativa a l’eliminació de la prohibició de  
l’ús de fusteria metàl·lica a les qualificacions Centre  Antic II  i  Intensiva,  en el  tràmit  previst  en 
l’article 164 del Reglament general de la Llei 2/2014, de 25 de març, d’ordenació i ús del sòl per a  
l’illa de Mallorca, i de conformitat amb el dictamen de la Ponència Tècnica d’Ordenació del Territori i  
Urbanisme, aquesta Comissió Insular acorda aprovar definitivament l’esmentada modificació.». S’ha 
publicat en el BOIB núm. 165 de 30 de novembre de 2021. 

La comissió queda assabentada. 

DESÈ. MOCIÓ PER UN SISTEMA DE FINANÇAMENT JUST PER LES ILLES BALEARS 
(EL PI) 

La Sra. Batlessa explica i llegeix la moció perquè considera que no s’han de cansar de reclamar per  
poder garantir el benestar dels nostres veïnats i veïnades. 

La Sra. Maria Rosa Juan, regidora de Més per Porreres, diu que votaran a favor perquè coincideixen 
amb la reivindicació. 

La Sra. Maria Agnès Sampol, regidora del Partit Popular, explica que estan d’acord amb la moció però 
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Ajuntament de Porreres

discrepen en la segona part del primer acord on diu “el sistema de concert econòmic”. Diu que ells  
lluiten per millorar  el  finançament  de balears però des del  principi  de solidaritat  amb la  resta  de  
comunitats. El concert és un tracte preferent que enfonsa el sistema de finançament nacional i noltros  
demanam un finançament just. Si es lleva això, votarem a favor. 

La Sra. Batlessa contesta que no  perquè per ells es fonamental el concert econòmic. El que recapten  
les  Illes  Balears  ha  de  sostenir  les  despeses  de  l’estat,  però  també s’han  de  garantir  que  quedin  
cobertes les necessitats de la comunitat autònoma. Per exemple al País Basc  és una prova fidedigna de 
què funciona i els hi permet cobrir els serveis bàsics de la seva ciutadania en relació al que recapten.

La Sra. Sampol demana si es pot votar per punts i la Sra. Veny contesta que li sap greu, però no ho 
poden acceptar perquè per ells és imprescindible perquè les Illes puguin tenir el que els hi pertoca que  
des de fa molts anys no s’està duent a terme.   

Finalitzat el debat s’aprova la moció amb 9 vots a favor (6 El Pi i 3 Més) i 4 abstencions (3 PP i 1  
PSOE): 

“PER UN SISTEMA DE FINANÇAMENT JUST PER LES ILLES BALEARS

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

La  Llei  22/2009,  de  18  de  desembre,  és  la  norma  que  regula  el  sistema  de  finançament  de  les 
comunitats autònomes anomenades de règim comú, és a dir, de totes les comunitats a excepció de les 
forals (Euskadi i Navarra).

Aquest sistema de finançament ja fa anys que s'ha de revisar i actualitzar. Recentment, desembre 2021, 
el Ministeri d'Hisenda ha posat damunt la taula l'Informe del Grup de Treball sobre el càlcul de la  
població ajustada. Aquest és un primer document que ve a encetar, de manera més o menys formal, el  
procés de revisió i actualització del model, ja que l'establiment de la població ajustada és una dada  
fonamental per calcular el principal fons del sistema que és el Fons de Garantia de Serveis Públics 
Fonamentals. A més aquest informe inclou els indicadors correctors que serien aplicables, resultant  
que l'indicador de la insularitat perdria pes, no s'incorporarien dins el càlcul realitats tan importants per  
a les Illes Balears com la sobrepoblació o la població flotant, ni es tendria en compte per res els índexs 
de preu regionals quan el cost de la vida a Balears és molt superior a altres zones de l'estat.

En data 18 de febrer de 2020 el Parlament de les Illes Balears va aprovar instar al Govern de l'Estat a  
què en la revisió del sistema de finançament s'introdueixi i garanteixi el principi d'ordinalitat i es doni  
més  capacitats  normatives  a  les  comunitats  autònomes.  El  principi  d'ordinalitat  significa  que  els 
mecanismes de solidaritat  i  d'anivellació no modifiquin el  rànquing de recursos  per  càpita  de les  
diferents comunitats autònomes. Les Balears en aquest sentit passen del 2 lloc abans de l'aplicació dels  
mecanismes d'anivellament  a la  7 plaça un pic aplicats  aquests sistemes.  Una pèrdua de recursos  
d'acord amb la nostra aportació que és una de les causes d'una tendència a la pèrdua de posicions  
d'aquestes illes en renda per càpita (en riquesa). Si tot i generar recursos resulta que el sistema fa que  
tinguem un infrafinançament per serveis bàsics com salut,  educació o serveis socials i no puguem 
invertir  en  transformació  del  sistema  productiu,  aleshores,  el  risc  d'estancament  i  esgotament  és 
evident. Continuar defensant l'ordinalitat és bàsic.

Molts d'experts (Ignacio Zubiri) consideren que el sistema ha estat reformat molts de pics i al llarg 
d'aquest procés s'han anat incorporant complexitats creixents i tapant forats als problemes més que 
cercant solucions estables. Així, s'han creat iniquitats difícils de justificar. El resultat és un sistema  
molt poc transparent, enganós en molts aspectes i que limita substancialment la capacitat fiscal de les  
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Ajuntament de Porreres

CCAA. Per un costat, les CCAA similars reben recursos per càpita substancialment distints. I, per un 
altre,  les CCAA més riques a més a més d'aportar  més imposts reben manco recursos. Hi ha,  en  
definitiva,  una  enorme arbitrarietat  en el  repartiment  dels  recursos.  Des  d'aquest  punt  de  vista  el  
sistema del Concert Econòmic presenta molta més transparència per a les CCAA i està molt més 
directament vinculat a l'esforç fiscal que realitza el mateix territori, lligant molt més els ingressos i les  
despeses.

El Ple acorda: 

Primer. Instar al Govern de l'Estat a canviar la proposta de revisió del sistema de finançament i obrir la 
porta a estendre a comunitats autònomes com les Illes Balears.

Segon. Instar al Govern de l'Estat a garantir el principi d'ordinalitat en qualsevol modificació o revisió  
del  sistema de finançament de les comunitats autònomes i  a dotar-les de més capacitat  normativa  
tributària.

Tercer. Instar al Govern de l'Estat que a qualsevol modificació o revisió del sistema de finançament de  
les comunitats autònomes el pes de la insularitat s'ampliï, i es tinguin en compte la sobrepoblació, la 
població flotant i els índexs de preu regionals. I que, en qualsevol clar, els criteris que s'estableixin 
siguin molt més objectius i transparents.

Quart. Instar al Govern de l'Estat a què a la futura revisió del sistema es tingui en compte que hi ha  
comunitats autònomes com les Balears que acumulen una part important del seu deute a conseqüència 
d'un infrafinançament històric  que l'Estat  hauria de condonar  i,  com a mínim,  tenir  en compte al  
sistema les despeses financeres generades per aquest deute.

ONZE. DACIÓ DE COMPTE DELS DECRETS DE BATLIA

Es dona compte dels decrets de batlia i la corporació queda assabentada. 

El Sr. Sebastià Lliteres, regidor de Més per Porreres, demana com està l’expedient de restabliment de 
la legalitat núm. 5/2019 que afecta la Ronda nova. La Sra. Batlessa explica que es va donar un termini  
a  la  part  implicada  perquè  restituís  a  l’estat  inicial  de  com  estava.  El  Sr.  Martorell,  regidor 
d’urbanisme, explica que els interessats varen venir a xerrar amb l’advocat per informar-se de com 
dur-ho a terme i que hi ha bona voluntat. 

DOTZÈ. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL 

Es dona compte dels acords de la Junta de Govern Local i la corporació queda assabentada. 

La  Sra.  Maria  Agnès  Sampol,  regidora  del  Partit  Popular,  demana  informació  sobre  una  factura 
relativa a una resolució del tribunal de justícia i del tribunal suprem de 2.000 euros de la junta d’11 de  
novembre.  S’explica que és tracta de factures de l’advocat i del procurador del judici de l’Auditori. La  
Sra. Sampol diu que n’hi ha un altra de Arguimiro Vázquez per cèdula d’emplaçament cassació de 220  
euros. Es contesta que és el mateix.

El Sr. Sebastià Lliteres, regidor de Més per Porreres, diu que hi ha una vintena d’associacions que han 
cobrat la subvenció però n’hi ha algunes que presenten compte justificatiu però d’altres no. No sabem 
si no ho han pogut presentar o si s’ha trobat alguna altra solució perquè puguin cobrar la subvenció. La 
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Ajuntament de Porreres

Sra. Batlessa explica que es segueix amb el mateix sistema, però estam en converses amb les diverses  
associacions per cercar un sistema justi equilibrat. Cadascuna té una particularitat diferent i es molt  
complexa que puguin tramitar la subvenció a finals d’any perquè algunes associacions han reduït la 
seva activitat per la pandèmia, Però s’ha fet feina per ajudar-los a trobar una alternativa.”

TRETZÈ. PRECS I PREGUNTES.

El Sr. Sebastià Lliteres, regidor de Més per Porreres, diu que fa un temps rebien els registres d’entrada 
i sortida però fa mesos que ja no ho reben. Es contesta no hi ha inconvenient en enviar l’Excel.  

El Sr. Sebastià Lliteres, regidor de Més per Porreres, diu que a la darrera comissió de nomenclàtor es 
va dir que al ple de gener es duria la proposta dels noms de la Ronda nord i del carreró perpendicular  
al carrer d’Agustí Font. El Sr. Gaspar Mora, regidor de cultura, diu que s’han fet algunes correccions i 
es  durà  al  proper  ple.  La Sra.  Batlessa  diu que estan pendents  que el  Consell  confirmi  es  podrà 
anomenar Ronda perquè s’ha de considerar vial urbà. 

El Sr. Sebastià Lliteres, regidor de Més per Porreres, diu que hi ha una adjudicació d’un contracte  
menor amb Mecxico Comunicaciones pel transmissor de la ràdio i demanen com està el tema. El Sr.  
Toni Sastre contesta que avui li han enviat un missatge que arribarà en uns dies. La Sra. Batlessa diu  
que son aparells que s’han de aconseguir a tendes especialitzades, s’ha afegir la problemàtica que el 
servei de subministraments son lents. Demanam disculpes pel retard. 

El Sr. Sebastià Lliteres, regidor de Més per Porreres, demana si hi ha alguna previsió per part de  
l’IBISEC per finalitzar les obres de l’Escola Nova. El Sr. Martorell diu que la previsió és que sigui el 
mes de març. Les obres estan tècnicament quasi acabades. 

El  Sr.  Sebastià  Lliteres,  regidor  de  Més  per  Porreres,  recorda  que s’ha  de convocar  la  Comissió  
d’Igualtat que vàreu dir que estàveu pendent de quadrar horaris amb les funcionaries. La Sra. Batlessa 
diu que esperen que la consultoria hagi preparat el resum de l’any. Vàrem quedar que ens reuniríem un 
pic a l’any, entre gener o febrer, i si fos necessari, també a final d’any. 

El  Sr.  Sebastià Lliteres,  regidor de Més per Porreres,  diu que pel  que respecta a l’ampliació IES 
Porreres, el mes de desembre la comissió d’urbanisme del CIM va aprovar la modificació puntual de 
les  NNSS per  l’ampliació  de  l’IES  Porreres,  sap  que  s’ha  presentat  una  al·legació  a  l’expedient 
d’ampliació de l’Institut. Demana quina previsió teniu per resoldre-la i així passar a l’expropiació. El  
Sr. Martorell diu que l’equip redactor està preparant la resposta, una part és de forma i l’altre es sobre 
el tema de retranqueig de Carreteres. Tot d’una que estigui preparat ho enviarem al Consell. 

El Sr. Sebastià Lliteres, regidor de Més per Porreres, diu que el 24 d’abril ha d’arribar la flama del 
Correllengua a Porreres l’horabaixa. Coincideix amb la Festa de Montision. Sabem que l’Agrupació 
Cultural  de  Porreres  i  altre  entitats  hi  participaran.  Demana si  es  pot  dinamitzar  amb algun acte  
(paradeta de llibres, concert..). Es diu que hi ha la Diada Ecològica el mateix dia. La Sra. Batlessa diu 
que no en tenien constància però sí que es pot contactar amb la plataforma per coordinar-ho. El Sr.  
Lliteres creu que l’Obra Cultural cercarà alguna entitat que ho coordini i també que l’ajuntament hi  
participi.  

El Sr. Sebastià Lliteres, regidor de Més per Porreres, diu que s’ha rebut la subvenció del Consell per  
import de 8.000 euros per digitalitzar l’arxiu i que hi ha factures de la UIB. Suposa que ja ha començat 
la digitalització. El Sr. Gaspar Mora, regidor de cultura, diu que ja està feta, però encara no està visible  
al públic perquè encara s’ha de revisar.  
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El Sr. Sebastià Lliteres, regidor de Més per Porreres, demana si hi ha alguna previsió de com es pot 
aplicar la llei estatal de l’estabilització del personal interí al personal de l’ajuntament. La Sra. Batlessa  
diu que hi ha unes quinze persones afectades. El decret no està aprovat definitivament però per ara, els  
que duen més de tres anys consoliden directament. Hi ha una persona que fa menys de tres anys que  
haurà de fer una prova selectiva, però el 65% dels mèrits podrà ser d’experiència professional.  Diu  
que les administracions han d’assumir aquesta responsabilitat. 

El Sr. Sebastià Lliteres, regidor de Més per Porreres, diu que el mes de juny de 2021 es va signar el  
contracte  de rutes  senderistes  i  ciclistes  amb Amer e  Hijos  i  demana  com està.  El  Sr.  Martorell  
contesta que ja està pràcticament executada l’obra.  Explica que hi  havia algunes deficiències que  
s’havien de corregir, però ja està quasi acabada.  

El Sr. Sebastià Lliteres, regidor de Més per Porreres, diu que el mes de març acaba la prorroga del  
contracte dels tècnics d’urbanisme. Diu que es va parlar de fer una licitació conjunta. Ells consideren 
que s’haurien d’ampliar les hores perquè les actuals no són suficients. El Sr. Martorell diu que estan 
fent feina amb els plecs tècnics i es farà una licitació conjunta dividia en lots. Hi ha la possibilitat de  
posar un tècnic més perquè el volum de feina es molt gros. El Sr. Lliteres proposa que s’inclogui una 
borsa d’hores i es contesta que s’ha previst. 

El  Sr.  Joan Obrador,  regidor del  Partit  Popular,  diu que al  ple passat  es va dir  que es durien els 
pressuposts dins el gener i es contesta que es farà un ple extraordinari pel febrer. S’ha retardat perquè  
es volen treure diversos concursos i es vol tenir la previsió del seu cost. 

El Sr. Joan Obrador, regidor del Partit Popular, demana com estan els pressuposts participatius. La 
Sra. Batlessa diu que just es farà el Consell d’Infants, la resta no. En temps de Covid, més que fer  
noves inversions, consideram que s’ha de mantenir el que tenim i donar suport al teixit empresarial.  
També es un risc ajuntar tanta gent i telemàticament no acaba de funcionar. S’intentarà tornar reiniciar  
al 2023 perquè hi havia molta feina feta i sap greu no donar-li continuïtat. 

El Sr. Joan Obrador, regidor del Partit Popular, diu que varen demanar un informe sobre l’estat o la  
viabilitat de l’empresa municipal i es contesta que es reclamarà. 

El Sr. Joan Obrador, regidor del Partit Popular, demana com està l’RLT. Es contesta que està aturada.  
S’ha demanat assessorament a la FELIP i varen proposar fer una oferta per tramitar-ho conjuntament 
des de la central de compres. 

El Sr. Joan Obrador, regidor del Partit Popular, diu que l’oficina on tenen la seva seu, està en males  
condicions  i  bruta.  La  Sra.  Batlessa  diu  que  es  un  edifici  que  té  una  part  que  està  catalogat  
patrimonialment i, a més, no es pot sobrecarregar per la seva estructura. S’ha pensat fer un concurs  
d’idees per dona funcionalitat a l’espai amb les propostes que es puguin fer entre tots. El Sr. Martorell  
diu que es fa amb el Col·legi d’arquitectes que redacten els plecs per treure el concurs. Els doblers del  
guanyador també son per finançar la redacció del projecte. creiem que es la millor forma de donar-li 
un altre enfocament. També hem contactat amb un laboratori d’Inca que es dedica a fer proves de  
resistència perquè valori la càrrega que pot suportar la part d’adalt. El Sr. Obrador diu  que s’han de  
tenir un bases i dir que volem. La Sra. Batlessa diu que entre tots poden pensar idees però a lo millor  
no se li treu un aprofitament adequat, per això, els professionals, que son els arquitectes, ens poden 
assessorar de com fer un bon aprofitament i la seva distribució. Esperen que surti una bona idea perquè 
sigui un edifici funcional i que el pugui usar tothom del poble. El Sr. Martorell diu que si s’ha de  
pintar  o reparar algun crui,  li  poden dir  i  la  brigada ho podria fer.  El Sr.  Obrador diu que els  hi 
preocupen els cruis de la part de dalt. 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

LC
TZ

YM
D

KY
3Y

N
5A

LP
Z3

G
9Y

YK
4 

| V
er

ifi
ca

ci
ó:

 h
ttp

s:
//p

or
re

re
s.

ea
dm

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
5 

de
 1

6 



Ajuntament de Porreres

El Sr. Joan Obrador, regidor del Partit Popular, agreix la tasca de la policia local. Des de que hi ha dos 
policies més es veu que vigilen un poc més els camins de fora vila i també al centre urbà. El Sr.  
Martorell espera treure dues places més, una d’elles perquè pugui dur a terme el conveni Viogen, de 
violència de gènere. 

El  Sr.  Joan Obrador,  regidor  del  Partit  Popular,  diu que  la  circulació al  Pas  del  Frare  està  molt  
complicat. La Sra. Batlessa diu que es complicat fer-ho d’un sol sentit. El Sr. Martorell diu que els hi  
varen proposar que fos d’un sol  sentit  però fer  un tipus d’Acire pels residents.  Sabem que hi  ha  
embossos,  però  la  gent  que  viu  allà  ho  tenen  assumit.  La  Sra.  Batlessa  agraeix  als  veïnats  que 
ofereixen un tros del seu terreny per poder maniobrar. El Sr. Martorell diu que quan s’hagi acabat la  
Ronda,  llevarà molt de trànsit. També diu que algunes queixes venien pel pas dels tractors. 

El Sr. Joan Obrador, regidor del Partit Popular, demana com està el tema del mercat de Pam a Pam. La  
Sra. Batlessa diu que les ADL fan feina amb una consultoria per poder-ho dinamitzar i transformar. 
Amb la Covid els productors ho tenen tot aturat perquè s’han vist molt perjudicats. Es proposa ampliar 
al sector de l’alimentació. 

El Sr. Joan Obrador, regidor del Partit Popular, demana perquè hi ha tanta falta d’arbres a la Ronda 
venint de la carretera de Felanitx. El Sr. Martorell diu que té un pressupost per sembrar-ho i s’ha  
esperat al gener perquè és el moment adequat. La Sra. Batlessa diu que es varen morir els arbres. 

El  Sr.  Joan Obrador,  regidor  del  Partit  Popular,  demana  quan podran  anar  a  visitar  les  obres  de 
l’Escola Nova. El Sr. Martorell diu que la directora d’obres va recomanar que no hi antigues ningú 
fins que no s’hagin acabat les obres. La Sra. Batlessa diu que hi ha un Pla de Seguretat fet i fins que no  
hagin recepcionat les obres no hi pot anar ningú. El Sr. Obrador entén que no hi puguin anar durant les  
obres, però ara si que ja estan acabat.

I no havent-hi més assumptes que tractar, per la Presidència s'aixeca la sessió, a l'hora dalt indicada, de  
tot el qual, com a Secretaria, en don fe, amb el vist i plau de la Sra. Batlessa. Signat electrònicament
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